

မိုအင်းလယ်ကွာအိုခါထင်ယုဂ်ဟုး

ခါနဲ-မေုနဲမာမူထင်းမေထာ်ခေါဟ်ခဝ် အုဂ်တုဂ်ဆိုအင်းလယ်၊ ဆိုပုတဝ်၊ ဝီဝါ သင့်ကဲထင်းကဲသယ် မိုထုဂ်ယုာ ဟုဂ်၊ ခေတုဂ်ဆိုင်ကဲဆိုင်ဒုဂ်တုာ အိုကျိုင်

ဆိုလက်ထံဆာလိက်စွဲဖိုင် ဖျဲထီခါနဲ၊ မေထာ်ခေါဟ်အိုဝ် တိုဝါနဲ(၉)ဖျဲဒေ ဆိုတင်ကဲဒ်ဆိုင်သယ်ယိုဝ် အိုကျိုင်
ဆိုထာ်ခေါဟ်အိုဝ် အုဂ်တုဂ်ဆိုအင်းလယ်ထီ အိုလာထင်ဟုးဆိုသယ်ခေ ဆိုသေ့ယုာဆိုသယ်၊ အေဟုဂ်အို လင်-ခွာဆာသယ်ခေ
တုဂ်ဆိုင်ထင် ဆိုသယ်ခေ ဝေမိုမဟုဂ်၊ ဆိုကဲထင်း ကဲလင်သိုဝ် ချိုင်ကဲပုာ ဆိုအင်းလယ် ဆိုသယ်အိုကျိုင်ယိုဝ်
လင်ဖုဟ်ထးလို အိုဖိုဟ်ခဝ်ဆေဝ်လို

အိုမောဝ်-တိုင် မိုချိုင်သေ့ယုာဒဲးသာ အိုထီလ်ဖး

- လိုကောဝ်ကြိုင်ဖိုင်ခေါဟ်ထင်ဟုးတယ် ဝေ အုဂ်တုဂ်ဆိုနဲ ဆိုကောဆိုင်ခါနဲ၊ မေုနဲမာမူထင်း၊ ဝေကဲဝေဆိုင်နဲ ဆိုကော သယ်ယိုဝ် ဟိုလ်အိုမဲဒိုင် ခါဝေဆေဝ်လို့။
လာကင်သဲးခါနဲမေုနဲမာမူထိုင် ခေအုဂ် တုဂ်ကဲထင်းဝီဝါသြိုင်ဆိုင်ဒုဂ်သယ် ထီ မိုထုဂ်ထင်ကဲသိုဝ်အထင်း
- လို ၁၉၈၁ ကိုင်ထင် ၂၀၁၀ ကိုင် အိုထင်ဖိုင် ကိုင်ကီအိုခေါဝ်-အိုအး ထုဂ် ယိုဝ် ထင်းအးထင်း ၀-၄°C ဟုဂ် ကိုင်လ်ယာအိုကျိုင် မိုထင်းအးသီ
စင်ယောဝ်ခေဆေဝ်လို့။ ဆိုဆိုင်လင်အိုသိုဝ်ထင် ထီ ဝေကဲတဝ်အို ဆိုအင်းလယ်ထင်း မိုကဲထင်းခေသယ် စင်ယောဝ်ခေခေဟုဂ် ၂၁ ကိုင်ယာအိုကျိုင် ထီမာ ဆွာ်အိုဖ်အိုထုဂ်
လို ၂၀ ဝေနဲဟ်မိတထင် ၄၀ ဝေနဲဟ်မိတအိုထင်ဖိုင် ဟုယိုထင် အထင်းကဲဆေဝ်လို့။ ဆိုဆိုင်ခါသဲးမး သေ့ယုာဖုဟ်ကွာဖိုဟ် လင်ယုဂ်ဆေဝ်လို့
- အုဂ်တုဂ်ဆိုအင်းလယ်ယိုဝ် အိုလ်ခါနဲ၊ မေုနဲမာမူထိုင်အိုအးမာထေဝ် ဆိုသုင်း ဖျာကွင်ယိုဝ် ဆိုထင်ဟုးလ်အို တွေ့ အိုဝေဆေဝ်လို့။ ထီခေဟ်ထင်ဆို၊ ဟုဂ်ခေါဟ်လင်
ဟုဂ်ဆို၊ မေုနဲဆိုင်ခါ သယ်ယိုဝ် ဝေအင်းအးကောင်းခေဟုဂ် လိုဖျဲထီခါနဲဆိုင်ဟိုဂ်ဟုဂ်သုာ ဆိုမး ဝေထာ် ဂမိုင်သိုဝ် ယုဂ်ဒုဂ်ဟုဂ် ဆိုထွါလ်အိုဝေ
ကဲထွါသယ်ယိုဝ် သုာ ဆိုဒုဂ်သယ်ထီ ဟိုဟုဂ်လ်အိုထင် ဟုးခေဆေဝ်လို့။
- အုဂ်တုဂ်ဆိုအင်းလယ် မိုအိုဝေ ကောဝ်ကြိုင်ခေါဟ်ထင် မိုအင်း တာထင်သယ်ဟုဂ်၊ ဆိုကောဝ်သာ လိုမိုင်လ်မုာစး အိုဖိုင်အို အိုထေတတ် အိုဆိုင်လ်မိုင်ခေဟုဂ်
ထီခါနဲမိုဟ်အို ရှုာမိုင် ခေအာကောဖိုင်ခေါဟ်ဖိုင်လ် ဆာတုယုဂ်ယိုဝ် အင်လယ်ထင်းဆိုင်မိုကဲထင်းဟုဂ်-သယ်သီ မုာဆေဝ်လို့ ဟုဂ်ခေကောင်းအင်းတာထင်ဆိုင်ဖိုင် တိုဝါနဲ၊
အိုရွာ့ခေ ဟိုမုးလ်ဖးဆိုင်တတ် ခေါဟ်ယိုဝ် ဆင်းဆိုင်ထွါခေဟုဂ် မိုဟ်ဟုဂ်-ခေ ထီခါနဲဟုဂ်၊ ဆိုထင်းအိုးထင်းဖးဟုဂ်၊ ဆိုဆာ တုယသယ်အင်းလယ်ဆိုသီကြိုဒ်ခေ
နူကဲလင်ပါဆေဝ်လို့
- ဆိုပုတဝ်-ဝီဝါသြိုင်ကဲထင်းကဲသယ်ထုဂ် ယုာဆို (DRR) ဖိုင်ဟိုမုးသယ်ထီ အိုဖိုင်ခေဟ် နူကဲလင်ပါကောင်းအိုတာသယ် အေဟုယိုကောဝ်-ဝေအိုဝ် လင်-ခွာ ဟုဂ်-
အင်းလယ်ထင်းကဲအိုစင်-ဟုဂ်- မိုဟုဂ်ထင်းဆေဝ်လို့။
- ဆိုယုာဆိုင်ခါဆိုင်ထင်းဆိုင်သာမိုင်ခေ ထေဟ်စိုတ်ထးသိုဝ် ဖယ်ဒိုရယ်သင့် ယုာအိုခင်းထာ် ဆိုင်သင်းသင့်ပိုင်အိုသယ် ဖိုင် DRR ဖိုင်ဖါဆိုသယ်ယိုဝ် လင်- သာကွာဖင်း
ဟုဂ်-ဆိုင် ချိုင်ယုာလင် သယ်ကြိုဒ်ခေဖင်းဖါမာဆေဝ်လို့။
- ခေဆိုင်ပုတဝ်-ဝီဝါသြိုင် လင်ဟုဂ်တာခါ ထီ အိုလင်-ခွာဆာသယ် ထင်ဆာ- ဝေလ် ဖေုဆိုင်မာစိုဝ်မာဆိုင်ခေ သုာ ဒဏ်ခွဲခင်ဟုဂ်၊ ဆိုအိုဂ်သယ်သီ ဆို တုဂ်ဆိုင်ယိုဝ်
အိုဖိုင်ခေဟ်နူကဲလင် ပါထုဂ် အိုထီသယ်ဆေဝ်လို့။ ဆိုင်ခင်၊ ဘာသာဆိုင်ခင်လ်အိုခေခိုင် ခေဆိုင်ကယ်အင်းဘာသာခေခိုင်သယ် အိုဖိုင်ခေါဟ်မာကောဝ်-အိုထာ်ဝေ ခိုင်
ခိုင်ကိုင်ကိုင် မိုဟ်အိုရွာ့ဆာယုာ သယ်လ်ဖး (မိုဟ်ထုဂ်ဟုဂ်-အိုခင်လ် ဖး)ယိုဝ် လိုခင်ခင်ဆိုင်သေ့ယုာပညာ သယ်ထီ ထင်-ဆိုင်မာလောဟ်ဟုဂ် ဆိုင်သိုင်ထင်ဆိုင်ယိုဝ်
ဖေုဟုဂ်-ဟုဂ်၊ ခိုင်ခေဟုဂ် မိုဟ်ဟုဂ်-ဖေုဆိုင်စီခါ သယ်ချိုင်ကဲထင်းထင်ထင်ဆေဝ်လို့။
- ဆိုထင်းဆိုင်ခင်ဆိုင်သင့်လ်ဖး(ရွယ်ခင်) ယိုဝ် အင်းလယ်သုင်းဖျာထင်းဆိုင်သယ် နူကဲလင်ပါထင်-ဆိုင် အုဂ်တုဂ်ဒဏ်ကဲ ဆိုင်ပုတဝ်-ဟုဂ်-ဟုဂ်ခေထာ်ယုာဝေဆိုင်
သုင်းဖျာအိုခင်-ခေသုာဝ်ယိုဝ် ခေအုဂ် တုဂ်အင်းလယ်ထီ ဆိုင်သုင်းဖျာဟုဂ်- ဝေထာ်ကောလင်-ခွာသယ်အိုဝ် ထင်ဟုး ဝေဟုဂ်ခေ ဆိုင်အင်းလယ်ထင်းလ်မိုင် ကဲဆေဝ်လို့။
- ခါနဲ-မေုနဲမာမူထိုင်ထင်-ထင် ဇီဝ ကာဝ်ဖါသယ်အို ကောဝ်ခေဟ်ခါ လင်-ခွာအိုအးယိုဝ် ထိုင်ထီခါနဲ-ခေဆိုင် ချိုင်ဆိုင် မိုထုဂ်ဟုဂ်-သာအိုဖိုင်ခေ ခိုင်လ်ကဲဆိုင်ဖိုင်
ပါသေ့ယုာမာကောင်း ထးဝေသိုဝ် ခါနဲ-မေုနဲမာမူထင်းမေ ထာ်ခေါဟ်ခဝ် အုဂ်တုဂ်အင်းလယ် ထင်းဆိုင်ခေပိုင်ကြိုင်ဟုဂ်-ခေ အို မောဝ်-တိုင်အိုတာသယ်ယိုဝ် ဝေကြိုဒ်
မာဝေဖျဲဆိုင်ဖေဟ်အိုဖူအိုခိုင် (KNU) ခေအိုဟုဂ် EAO သယ်သီ ဆိုင်ဖင်းဟုဂ်-ဖိုင်လ်အို လင်-ခွာသယ်အို ဝေဆေဝ်လို့။
- လိုလိကဲဆိုင်ခေပိုင်လင်ဖုဟ်ထင်းခေ မိုဟ်လ်ဟုာသုင်း၊ ဟိုင်းဖေဟ်လ်စိုဂ် ဟုဂ်-ခေ တိုဝါနဲအိုဖူအိုခိုင်သယ် ယုဂ်-ဖင်းဖါကဲအိုစင်-ခေ သုာဒဏ် တုဂ်ဆိုင်ကဲသယ်ယိုဝ်
လိုကိုင် ဖေ-၁၉ သုာအိုဝ် အိုယိုကဲတိုင်-ခိုင်၊ ဆိုင်မဟုဂ်-ခေ ယိုဟုဂ်ခေခိုင် ဟုဂ် ထင်ထင်ဟုဂ်- အိုဖိုင်-ခေဟ်နူကဲ လင်ပါ အိုခင်းထာ်အိုထီသယ် မိုကဲဝေလို့။
လာကင်သီ-ခေဆိုင်တုဂ်-ဆိုင်သယ် ဝေ ဟုဂ်-ခေထာ်-ဆိုင်အင်းလယ်ထင်းယိုဝ် အိုခါယိုကဲအုဂ်တုဂ်ဆိုင်အင်းလယ်ထင်း အိုဖိုင်ခေါဟ်တုဂ်-ဆိုင်အိုစင်၊ အိုထင်း ဟုဂ်-သီ
လိုင်ယိုသုာအေးဆေဝ်လို့။ ဆိုင်တွေ့ထီ ခေအုဂ်တုဂ်အင်းလယ် ထင်-ဆိုင်ထာ် ဒဏ်အိုအထုဂ်မိုစး ထင်-ခေသယ် တွာထးထာ်ဆိုင်ထင်း ကဲလင်သယ်ကဲသီ
မိုချိုင်ပါခေမုာအေး ဆေဝ်လို့။
- မိုဟ်ဟုဂ်-အိုရွာ့ကဲထင်ကဲထင်အိုဝ် လင်-ခွာဆိုင်ခေဟုဂ်-ခေဆိုင်အင်းလယ် သေ့ပိုင်ခိုင်သာသယ် ဆိုင်မာလ်ကဲလိုင် ဆိုင်ကဲထင်းကဲလင် “မိုစးအင်းလယ် ကွာအိုခါထင်ယုဂ်” အိုဝ်
ထင်ဟုဂ် ဆေဝ်လို့။ ဝေထာ်ထင်-ခေထိုင်ကဲဆာ-သယ်ယိုဝ် ဆိုင်ဝေင်-ပွယ်ထးအိုရွာ့ကောဝ်ဖါသယ်ထီ မုာဝေဟိုမုးလ်ဖးခေ ဆိုင်လ်ဆာယုာ သယ်ထီသိုဝ်ဆေဝ်လို့။

အုက်တုက်ဆိုင်အင်းလယ်ဝေ့ ဆိုင်ထင်ဟုး လိုဖး၊ လင်•ညှာအိုဆင့်ဆိုင်တုင်•ဆိုင်လုံဖး ဖးဒေ့ ဝေ့မိုဝးဟုင်•ဆိုင်အင်းလယ်ထင်း လိုဖး

ဖွံ့ထီခါနီးပိုင်ကြိုင်ဟုံဒေ့ဟတ်

ဆိုင်ဆိုင်ခါယိုင်အိုခါဟုယံဖိုဟတ်လာဏ် ဆိုင်ဆိုင်ထောဟတ်ဏ်အးထင်းဆေဝ်လုံ။

လုံတတ်ခေါဟတ်ကုံရွဲဆိုင်ကင်ကာအိုင်

ယောဟတ်မိုလင်းထင်ဟုင်းခေါဟတ်လင် ဟုင်းသယ်ဏ် ဟုင်းခေါဟတ်မိုသုင်းဖှာ ဒေ့ မိုအိုထင်းဟုင်း
ဟုင်းခေါဟတ်သယ် ယုာလင်ဟိုင် ယုာလင်ဆေဝ်လုံ။ ဆိုင်ဆိုင်ထင်•ခို ဒေ့ဆိုင်ထင်ထင်•ခါ ယိုင်
ဆိုင်ဆိုင်ထောဟတ်ယုာဆေဝ်လုံ ဆိုင်ဆိုင်ထင်•ကာယိုင်ဏ် ဆိုင်ဆိုင်လင် အးအးလေဆေဝ်လုံ
ဆိုင်ဆိုင်ထောဟတ်အးဝေ့ဏ် ဝှူးသီးအိုခါ ဝးသုင်းဖှာဏေဝ်•အေ၊ အေဟိုင်ဆိုင်ကံ ခုက်သယ် လင်ဖိုဟတ်လင်ဏ် ဝှူးသီးဝေ့
အိုဝီ•သိုင် တတ်ထင်းလိုင်အေ။

မူထင်းဆေထတ်ခေါဟတ်အာယုယိုင် ကောဝ်ကြိုင်မိုင်အုက်တုက်အင်းလင်ထင်း
ဒဏ်စးထင်•အိုဏာထုက်ဟိုင် စးထတ် ကလင်•ညှာမိုင်လိုမိုင်မွဲဆေဝ်လုံ။ လုံ၁၉၅၇ကိုင်
ထင် ၂၀၁၆ကိုင်အို ထင်•မိုင် လုံအာယုအိုင် ဒေ့အုက်တုက် ညှာဒဏ်ဆိုင်စးသိသယ်ဝေ့
၅၅ယာ ကိုင်ယိုင် ခါနီး•မေ့နုမာနုကလင်ပါ ခါနီး•ဆူဒိုင် ၄ ခါနီးအိုင်မွဲစိုင်လုံ။

ကိုင်ထင်•ဒေ့ဆိုင်ဒေ့ လိုလုံဖိုက်အို စံင် ခါနီး•မေ့နုမာနုအိုအိုင်ဒေ့ အိုဒိုင်
အိုအးခါနီး•သုယံစါင်းဟုာဆိုင်သယ်ဒေ့ ယောဝ်ခါနီး၊ ဘောနီးဂလးဒေ့ခါနီး၊ မို
လေးယုးခါနီး•ဒေ့ တိုရုက်ခါနီး•သယ် အိုင် ခင်ထေခါနီး•ဆိုင်အိုထင်းအိုလင်
ဆိုင်သယ်ကထင်းဆေဝ်လုံ။ ၂၀၁၈ကိုင်မိုင် ဒေ့နုာဂေက်လိုဖိုက် သယ်အိုစံင်
မိုဟတ်အိုဟုာထင်ဆိုင်ဆိုင် ၂၀၀,၀၀၀ သိုခိုက်ဝေ့ဟိုင် အိုအးဆိုင် ဏ်
လိုစေ့ဝတ်ထိုထေးလင်•ညှာ မိုလင် ကာလင်•ညှာသယ် မွဲဝေ့ဟိုင် မိုဟတ်ဆူဒိုင်
၈၀၀,၀၀၀ဏ် ဝးအိုဏ် ထင်•ခိုက်အိုလင်•ညှာသယ်ဆေဝ်လုံ။

အုက်တုက်ဆိုင်အင်းလယ်ဖိုင်ခေါဟတ်ဆိုင်ယုာဏးသိုဝးဒေ့
ဆိုင်တုင်•ဆိုင်သယ် ယိုင် စးဆိုင်သုာဒေ့အိုင်အင်းဟုင်း ဆိုမာဆိုင်ကးဆိုဟတ်သယ်
ဒေ့အိုခါ ယိုင်ဝေ့ဟိုင် အိုဟုင်•တယ်ဝေ့ဆိုင် ဟိုက်ဟုက်ဒေ့ စးသုင်အိုင်အင်းဆိုင် သယ်
ကထင်းကဆေဝ်လုံ။ လုံလိက်ဆိုင်လုံဖိုက်လင် လင်ဖိုဟတ်ထင်း ဒေ့ မိုဟတ်အိုဖူ
အိုရွဲသယ်ယိုင် ဒေ့ အုက်တုက်အင်းလယ်ထင်းယိုင် ဝေ့မိုဝး ဟုင်းသိုင် ထင်ထင်ဟုး
ဟုးအင်းလယ် တုင်•ဆိုင်လုံကဲဝေ့စး၊ အိုယုာထုက် မိုဟတ်လိုဟုာ ဆိုင်စးခါမိုဏေဝ်•ဟုင်း
ဆိုင်အိုသုာအိုယုာထုက် အိုထောတ်အို ဆိုင်ဏေဝ်•လုံကဲဝးအိုင် (ဒေ့ကိုင်စေ
ဆိုင်ဆူအိုကိုင် မိုရုံ•ကိုင်ဆိုင်ဏေဝ်• သာလုံဖးယုာလာဏ်သီး) သုက်အို
ထင်းအိုလင်သယ်ဟုယံအးထင်းသယ် သီးကဲသေ့ဆေဝ်လုံ။

ဆိုင်သုင်းဖှာကိုင်ဖိုင်ခေါဟတ် သုာအန္တ ရာယံအိုမာဝ်•တိုင် ဒေ့လင်ဝေ့ဏ် စး
ဟုင်•အုက်တုက်အင်းလယ် ထင်•ဆိုင်ဒေ့အိုဟုာဟုာ သုာအန္တရာယံ သယ်ယိုင်
အိုယုင်းထုက်ဒေ့ စးထတ် ကယံထုက်ဆာ•သယ်ယိုင် ဆိုင်စး ဟုင်းလိုအို
ထင်ဟုက်ဝေ့ဆေဝ်လုံ။ ဆိုင်သုင်းဖှာဟုင်းယိုင် ခါနီး•မေ့နုမာ GDPဟုင်း
၃၇•ယာကိုင်အင်းညှာ၊ ဖေ့ဝေ့ဟိုင် လုံခါနီး•မေ့နုမာ အိုင် ကိုလုံ ဆာ•အိုဟုာဝေ့
၇၀ ယာကိုင် ဏ်အိုင် ဖေ့ထေးဒေ့ ဆိုင်လုံဆိုင်မာ ဆေဝ်လုံ။ အိုခါယိုင်
ဆိုင်သုင်းဖှာအိုင်•သေ့ဝှို သယ်ဒေ့ မိုပိုင်သယ်ယိုင် ဆိုင်ဆာ• လင်•အိုင်•သယ်ဟုင်း

ဒေ့အုက်တုက် ဆိုင် အင်းလယ်ထင်းအိုကိုင်•ဟုယံကထင်း ဆိုင်ကးဆိုဟတ်သယ်ယိုင်
မိုညှာဆိုင်ကံ ဟုင်းအင်းတင်ဖေ့ဆိုင် လုံမွဲစး ဆိုင် ဆင်းညှာထွဲဆိုင်လုံအိုဝေ့စးဆေဝ်လုံ။
စေဝ်•ယုာဟုာဒေ့ ဒေ့ဟတ်မာ•အးသယ် ကိုင်ဏ် ဆိုင်လင်•အိုင်•ဆိုင်ကဲဆာ•
အိုဟုာအးသယ် ဆိုင်သိုင်ဏေဝ်•လုံကဲ ဝေ့ဟိုင် စးထတ်ယိုင်ဝေ့အုက်တုက်ဆိုင်ကံ
ထင်းကလင်ဒေ့ စေဝ်ဟုင်းယုး ဟုင်းဆိုင်ကိုင်ကဲသယ်ယိုင် ညှာဆိုင်စး ဝေ့ဆေဝ်လုံ။
အိုဆိုင်ပိုင်ယိုင်ဝေ့ဏ် ဆိုင်ထင်းဆိုင်စင်တတ် ထင်းယုာအုက်တုက်လိုအုက်တုက်မိုင် စေဝ် ဟုင်း
ယုးဟုင်းဒေ့ ဆိုင်သာမိုင်အို သယ်ဟုင်း ဆိုင်ကးဆိုဟတ်သယ်ဏ် ဖှဟ်ဖှဟ်ကုာကုာ
ညှာဆိုင်စးဆေဝ်လုံ။

ဆိုင်ပိုင်တင်•သုာအန္တရာယံလင်ခိုက်ဟိုင် တာ•အိုခါဏ် အိုလင်•ညှာဆာ•အိုဏ်
ဆာ•လုံဖိုက်ထင်သုာဒေ့ သုာဒဏ် ညှာဆိုင်ဟိုင်ဆိုင်အိုဂုက်သယ်ယိုင် ထုင် ဆိုင်ဆိုင်ဝေ့
အိုဖိုင်ဒေ့ဟတ်ထုက်အိုထီး သယ်ဆေဝ်လုံ။ လုံခင်ခင် ဖိုင်ဖိုင်ဆာ•သယ်ယိုင်
လုံဆိုင်ကထင်းသုာအိုလင်•အိုင် အိုခါ ဖှာခိုက်သယ်ဟိုင်ဖး ဟုယံထင်ဝေ့ ထင်ဆေဝ်လုံ။
အိုလင်•ညှာတတ်ခေါဟတ်ဆာ•သီး လုံဟုာ ညှာ•အိုထောဟတ်အိုဆိုင်၊ ဏေဝ်•ဆိုင်မာ
ဆိုင်မိုင်ခိုက်လုံဖးဒေ့ အိုဟုာဟုာထင်ခင် လုံဖး၊ တိုဝါနီး•သုာယုာ၊ ဟိုင်းဖေဟတ်
လုံစုက်သယ်ဒေ့ လုံဟုာဟုင်းဒေ့ ဆိုင် ဖြိုင်အိုထင်•အိုင်ဒေ့ မိုရုံ•ဟုင်းဆိုင်ဆာ
ဟုာမိုင်နုက်လင်ဖိုင်ဖိုင်ဆိုင်သယ်ယိုင် လုံဆိုင်တုင်•ဆိုင်ယိုင် ကဲအိုမာဝ်•တိုင်
နုက်လင်အိုထီးသယ်ဆေဝ်လုံ။ ဆိုင်ဖြိုင်အိုထီးအိုထင်သယ် ဒေ့ဆိုင်မာ ဆိုင်ခိုက်လုံဖး
မိုင်ဏေဝ်•ဟုင်းဆိုင်ဆး ဘာသုာဆိုင်ဒိုင်ဒေ့ ဆိုင်ဏယ်အင်းဘာ
သုာ(ဗုဒ္ဓဘာသုာ)အိုင်ဒိုင်သိုင်ဖျဲထေးဆိုင် ဆာ•သုာသယ်မိုင် အိုတယ်ဝေ့ဆိုင်
ဆေဝ်ကံဟုင်း ဖိုင်ခေါဟတ်အိုထင် အိုလုံကိုင်လုံကိုင်ဆေဝ်လုံ။ အေဟိုင်ဒိုင်ဒေ့ဆိုင်ပိုင်
ကိုင်/လုံမွဲစးဒေ့ EAO သယ်ဆိုင်ယုာဆိုင်ဆိုင်ဆိုင်ဆာ တွယ်ဟုင်း
ဆိုင်မာခိုင်ထွာဆိုင်ဒေ့မိုင်ပိုင် ဆိုင်သယ်သီးအိုဖိုင်ဒေ့ဟတ်ဆေဝ်လုံ။ ထင်ထင်ဟုးဟုးဖိုင်ဖိုင်
အိုလင်•ညှာ တတ်ခေါဟတ်သယ်ယိုင် ဆိုင်ပိုင်ဖြိုင်ဆိုင် ဒေ့ဟတ်လုံဖး၊ အိုလင်•ညှာဆိုင်ထင်•အို
ထင်းဖးဆိုင်မာဆာ•လုံဖး၊ NGO လုံဖး ဒေ့ ဖိုင်ဖိုင်အိုဖိုင်ဒေ့အိုင်ဒိုင်သယ်ဝေ့
သိုင်ပိုင်ကဲဖိုင်ကဲဆာ•လုံဖးယိုင် ဆိုင်ပိုင် ဖြိုင်အိုခေါဟတ်သယ်၊ အိုလင်•ညှာဆိုင်
ထင်းအိုထင်းဖးပိုင် ဆိုင်မာဆာ•လုံဖး၊ NGO လုံဖးဒေ့ဖိုင်ဖိုင်အိုဖိုင်ဒေ့အိုင်ဒိုင်
သယ်သိုင် ပိုင်ဖိုင်ကဲဆာ• လုံဖး (ကဲထင်•ကဲအို)ဒေ့ လင်•ဟိုင်ကဲဆာ•
လုံဖးဆာ•တွယ်စးအိုဟိုင်ဟိုင်ဆေဝ်လုံ။

သွာဒဏ်ထုင်းဆိုင့်ကဲဝေအိုသွာဝံ

လုံအင်ဃူ၊ ဝီ-ကုယိုဝ် “တုင်ဆိုင့်သွာ ဒဏ်ကဲ” ဝေဆိုင့်ဆိုင်မင်းမူပိုင်ယိုဝ် ယောဝ်စိုဝ်ဝေဟိုင် လုံဆိုင်မင်းဝေ ဆိုင်အင်းလယ်ထင်းသားသယ် ထုင်းဆိုင့် ကဲဝေ တင်ဆိုင်ဖေဖေဆိုင့်သယ်ဝေသိုဝ် လတ်ဖွတ်ထေးဆေဝ်လုံ။ ထင်ဟူးဝေ ဆိုတုင်ဆိုင့်သယ်ယိုဝ် ဝေဆိုင်နူကဲလင်ပါဆာသယ်သီး လုံ ဆိုင်မင်းဝေ ဆိုင်အင်းလယ်ထင်းသယ် ဝေပြုဂ်စိုဂ်ဆိုင့်သယ်ယိုဝ် တုင်ဆိုင့်ကဲ ဟိုင်-ဝေဖိုင်ဖေဖေထုင်းကဲသွာဒဏ်ဝေ ဆိုယာထု-မိုဝေထုင်းကဲသယ် အိုဖိုင် ခေါဟ်ဝေ မိုကဲထင်းဝေ ဃျိုဟိုင်မင်မိုလုံအိုဝေဝေအာဏာ ဆိုဆာတွယ်ဟိုင်သယ် အင်လယ်ကဲ ထင်းဆိုအိုဖိုင်ခေါဟ်ဆိုထာ်ဆိုဝေဆေဝ် လုံ။

ဆိုဒ်ဆဲ၊ ဘာသာဆိုဒ်ခိုင်ဝေ သယ်ဝေ ဆိုဏယ်အင်းဘာသာဝေဆိုင် ဆိုဖိုင်ခေါဟ် မာဏေဝ်ဆိုထာ်ဆိုိုင်ကဲ ဆို မိုဟ်အိုဖူအိုဂ္ဂုဆိုဆာဃာ “မိုဟ် ထုဂ်ဟိုင်-ဆိုခိ”ယိုဝ် သွာအန္တရာယ် အထင်းလာဏ်လုံခိုင်ခိုင် ဆိုသေ့ပ ညာသယ်ထို တုင်-ချိုဝ်မာလောဟ်ဆိုင် သိုင်ထာင်သယ်ယိုဝ် ဖေဟိုင်-ဆိုိုင်ကဲ ဝေဟိုင်မိုဟ်ဟိုင်- ပိုင်ဆိုသယ်ကဲ ထင်းအဆေဝ်လုံ။ အိုလင်-ခုဗုဒ္ဓဘာသာဆိုဆာဃာသယ် ယိုဝ် ဝေဆိုင် သာလုံခိုင်ဝေ နာမ်ဝ် ညဏ်ခိုင် ကိုမိုင်လုကဲဆိုင်ဖေဖေတိုင် ကဲဝေဟိုင် ရုပ်ခြံခိုင်ဖေဖေဆိုသေ့ အင်းခိုင်ထွါဆိုသယ်သီး ဖေလိုင်ဝေကဲ ဆေဝ်လုံ။ တိုဝါနံ၊ ညယ် ထင်ဆာ-မာစိုဝ်ကဲဆာ- မိုဖေဆိုမာစိုဝ်ဟိုင်- ပိုဟိုတ်ထင်းခါ ဗုဒ္ဓဘာသာဝေ ကဲဖူဆိုဒ်အိုကဲအို ဖိုင်-ဆုတ်ဝေထို တိုဝါနံ-ဆာသယ် ဝေ ဆိုအင်းဃူ၊ သေ့ယာပညာဆာ- သယ်မိုချိုဝ်ကဲဗျာဝေသားဆေဝ်လုံ။ မိုဟ်အိုအားကိုးသီး ဆိုပိုင်တင်-သွာအန္တ ရာယိုလင်ဝေခါ သိုင်ဂိုသယ်ဖေလိုင် ထွါဆိုအိုလင်-ကွယ် ဝေမိုဟ်သယ်မာ ဝဲထေးဆိုသယ်ထို ဖိုရိုဖေသယ်သီး လတ်ကဲဖွတ်ဝေဆေဝ်လုံ။

ဂမိုင်းအိုထာ်ဝေဟိုင်-ဝေထာ်- ဆိုင်အင်း လယ်ထင်းဝေ ဝေဆိုင်ဂမိုင်းအိုထာ် ဆိုင်တင်-သွာအန္တရာယ်ကဲထင်းကဲနို ထုဂ်ဟိုင်- ဆိုဝ်အင်းဟူ၊ အိုထီးဆိုင် ညိုင်သယ်ယိုဝ် ထင်လိကဲဆိုလတ်ဖွတ် ဖိုင်လတ်ဖွတ်ထေးဆေဝ်လုံ။ ဝေထာ်ထင်း ကိုင်ဟိုဟေဝ်ထိုင်ထိုင်ထာ် ဝေလင်-ခုသယ်ယိုဝ် ဆိုထုင်းဆိုခိုင် ဆိုင်သိုင်(ဝေယိုင်ခိုင်)အင်းလယ်သုင်းဖွာဆို သယ်သိုဝ် ထုင်းအိုဂ်ဒဏ်ကဲဆိုပိုင် တင်-ဃာင်-ဃိုင်ထာ်ယာဆိုသုင်းဆို ဖွာဟိုင်- (CRSA) ဝေ ဆိုင်သယ် အိုကိုင်ထိုသီးဖေဖေပြိုင်ဆာ-သယ်လင် ဖွတ်ထေးဆေဝ်လုံ။

ဆိုတင်ကဲ-ခုခိုင်သယ်ထိုလုံဆိုင် မာ လောဟ်ကေဝ်-ဟိုင် လုံခါနံ-မေုနံမာ အိုင် ဝေအိုဟူ၊ ဟာထာ်ကဲသေ့မိုဟ် အိုဖူအိုခိုင်သယ် ဖိုရိုဖေဝေထို ကေဝ်-အိုဂုထာ်အိုကဲဆေဝ်လုံ။ ဝေဆိုင်ဆိုင်သုင်းဆိုဖွာ သိပ္ပံညာ သယ် ဖိုဆိုင်မင်းဆိုသယ်ဖင်းဖိုင် ဟိုင် ဆိုလင်-ခုဆိုင်ကဲဆာ-သယ်ဝေ ဆိုသေ့ယာပညာစီကွာကဲဟိုင်- အင်း ဃူ၊ ဝီ-ကုဆိုသယ်ဝေဖင်းဖိုင်ထုဂ်ထာ်ထို ဆိုအိုသာအိုဆေဝ်လုံ။

ဟိုမူသယ်ဝေထို ဆိုင်တင်-သွာအန္တ ရာယို ကဲထင်းကဲမိုထုဂ်ဟိုင်- (DRR) အိုင် အိုဖိုင်ဆုတ်ထာ်အို တာသယ် ဟုယိုဆိုင်းကေဝ်-ဝေထို လင်-ခု အင်းလယ်ကဲထင်းအိုဟိုင်- ဟေဝ်ထင်းဆေဝ်လုံ။ ဟိုင်းစိုဂ်သင်ခါနံ-အိုင် ဝေသုဂ်အိုဆို မာဆာ-သိုဝ် မာဖင်းဖိုင်ဝေထို ဟုယို ကေဝ်-ထင်းဆိုသုင်းခိုင်ကဲထင်းသယ်ထို တာခေါဟ်မိုဖင်းဖိုင်ကဲဟိုင်-သယ် ဟုယိုကေဝ်-ထင်းသီး ဟိုမူကဲကဲ

ကင်လတ်ဖွတ်ဝေဆေဝ်လုံ။ လာဏ်သီးဟိုမူသယ်ဝေ အိုဟူ၊ ဟာ ဆိုင်ဝေ-ပွယ်အိုဂ္ဂုသယ် ဆိုအိုဂ်တုဂ် အင်းလယ်ထင်းဝေ ထေဝ်စိုဂ်လင် ခါခိုင်ထင်ဟူးသယ်ယိုဝ် မိုတုင်-ဆိုင့် သီးယာထိုင်သယ်သုးဟိုင် သွာအန္တ ရာယိုသယ် (ကိုဝ်ရိုဝ်ကဲဆိုင်ဆာဃာ ကုဂ်ဆိုဆာနူကဲလင်ပါ) လုံဝေ-လုံဟုတ်- ဝေထုင်းဆိုင့်ဝေဆေဝ်လုံ။

ဟေဝ်သုးကောင်းဆိုမာယူ-ယာ-သယ်ဝေ အိုထာ်ခိုင်သယ် အေအိုအိုင်သွာဝံ ဝေ ကောင်းဆိုထင်ဟူး ထုင်းဆိုင့်ဆို သယ်သီး ဖင်းဖိုင်မိုကဲဆေဝ်လုံ။ အိုယာင်ဆိုခါ၊ ဆိုဟိုက်ဟိုက်ဒဏ် ထုင်းလင်-ခုသယ်အိုင် မိုတင်ဆိုင် ဖေဖိုင်အိုဂ်တုဂ်အင်းလယ်ထင်းဆိုယိုဝ် ဆိုင်ပိုင်ကြိုင်ဝေ KNU အိုခိုင်မာအား ထေးဝေဆိုဖင်းဖိုင်မာဃုဂ်ဆိုသယ် မိုကဲထင်းကဲဆေဝ်လုံ။ လုံလိကဲလတ်ဖွတ်ဖိုင် လုံဆိုပိုင်အာဏာ ကိုခိုင်ထို သွာထို ဟိုဂုထာ်- ဆိုမာသယ်အိုင် ဖင်းဖိုင်ဆိုဆိုခိုင် သယ်သီး လတ်ဖွတ်ထေးဆေဝ်လုံ။

လာဏ်သီးဝေထုင်းဆိုင့်ဆိုသယ်ဝေ ဟိုင်-ဝေထာ်- အင်းလယ်ထင်းဆိုယိုဝ် အိုခါယိုက်အိုဂ်တုဂ်အင်းလယ်ထိုင်ဒဏ် တုင်-ဆိုင့်ကဲဟိုင်-မိုချိုဂ်ပါင်မ္မာအေ ဟူဟို။ အိုခါယိုဝ်ဆိုတိုဝါနံ (၉)တိုဝါနံ ယိုဝ် ဆိုင်တင်-သွာဒဏ်ထုင်းကဲလာဏ် ထိုင်ခိုင်ခိုင်ကဲထင်းလုံပေပိုင်လုံခေဝ်-ခါးအိုင် ဆိုထိုယာထိုင်ကောင်းသယ်ဝေ မာကောင်းထေးဟူဟိုင်ထိုင်အိုဂ် တုဂ်အင်းလယ်ထင်း ဆိုကဲထင်းကဲ လင်ယိုဝ် အိုခါယိုဝ်ကဲထင်းကဲအိုဝေ ထိုစု-ယာဟိုင်- ဆိုင်တိုဝါနံ သယ်ထို ဝေဆိုင်ဆိုကဲဆိုဟုယိုဆေဝ်လုံ။ အိုဂ်တုဂ်ဆိုအင်းလယ်ဝေအိုလာ-လုံမိုင် ထို ဆိုဃျိုစာဝေဆိုဟူဟိုင်သယ်ယိုဝ် လုံခိုင်ခိုင်ဆိုသေ့ယာပညာသယ်ယိုဝ် တုင်-မာလောဟ်ဆိုင်သိုင်ထာင်ယာဝေ ထို (မိုလတ်ဝေသားဝေထို တင်ဆိုင် ဖေဖိုင်ကဲနိုသယ်လုကဲဝေဟိုင်) သီးလုံမ္မာဟူဟိုင်ထိုင်ထို ယောဝ်စိုဝ် လုံကေဝ်-သွာအန္တရာယ်သယ်ဝေ အို သိုဘ်ဆိုပိုင်တင်-ကျိုင်ဟုယိုထင်းဝေ ဆေဝ်လုံ။ တိုဝါနံ-အိုဖူ-အိုခိုင်-လုံကဲထို လင်-ခု ဆိုင်ဆိုင်-ဟိုင်-ဝေထာ်- အင်းလယ်ထင်း ဆိုင်အိုခိုင်-သွာဝံသယ် ဆိုမာလုံကဲ ထင်းကဲလင်ယိုဝ် “မိုအင်းလယ်ထင်း ဝေအိုခါ”အိုင် ထင်ဟူးကဲဆေဝ်လုံ။ ဝေထာ်ထိုင်ဆာ-သယ်ယိုဝ် ဝေထုင်း ဝေဝေ-ပွယ်အိုဂ္ဂုကဲကဲထင်ဖိုင်ယာဝေ ဟိုမူ- သယ်ဝေ ဆိုင်လုံဆာဃာသယ်သိုဝ် ဆေဝ်လုံ။

လုံလိကဲလတ်ဖွတ်ဖိုင် လတ်ဖွတ်ထေး ဆိုဂ်တုဂ်အင်းလယ်ထင်းဖိုင်ခေါဟ် တိုဝါနံ၊ ဂမိုင်း-ဆိုထိုယာ အိုထီးအိုအား ခိုင်ဝေ DRR သယ်ယိုဝ် သွာအန္တ ရာယိုထိုင်ခိုင်ကဲဟိုင်တာ-ထို ဆိုကဲထင်း ကဲလင်သယ်ယိုဝ် ဖေထအိုမာဝ်-တိုင် ဆေဝ်လုံ။ ဆိုဝေ-ကဲထင်း-မေယိုဝ်ထို လုံထိုင်ခိုင် ကိုင်-သယ်ဟိုင် ထိုဆုတ်ဆိုယိုဝ် အ-အ-လာလာသုးခိုင်လင်-ခုအိုင် အင်းဃူ၊ ဝီ-ထို ဆိုသယ်ဖင်းဖိုင်မာထေး ဝေထိုလုံ။ လင်-ခုအိုဆိုင်သွာအန္တရာယ်တုင်-ဆိုင့် ဆိုအိုဖိုင်ခေါဟ်ဖေလင်ထေး-ဖိုင်ထို-ယိုဝ် အိုခိုင်ယိုက် ဝေဟိုင်-ဝေထာ်- အိုထင်း အိုလင်သယ်အင်းလယ်ထင်းဖိုင်ခေါဟ် ဖေလင်ဝိုင်-ကောင်းဝေဆိုင်သာ ခါနံ- မေုနံမာအိုဂ်တုဂ်အင်းလယ်ထင်းဆို ထုဂ်ဖွတ်ထင်းလိကဲ စိုင်း သယ်ဝေ မူပိုင်အိုအားထို ကာင်ဖိုင်ဝေဆေဝ်လုံ။ ထုင်းအိုဂ်ဒဏ်ကဲ အိုခိုင်ယိုက်ဖင်း ဖိုင်ကဲဆိုသုင်းဆိုဖွာ (CRSA) ယိုဝ် ကာင်ဖာတယ်ဆိုသုးစိုဝ်(၂)မိုင်ထို ခိုင် ဟူးခိုင်ကဲထင်လုံခိုင်သီးကဲဆေဝ်လုံ။



၂၀၁၉ ကိုင်း လာဩဂတ်ဖိုင်အိုင် ဖူထိုခါနံ-ကေဝ်တြာ်ကွင်ယိုဝ် ထိုဆုတ်ဝေဆေဝ်-လ

စားဆာင့်စီရေင့်ပိုင်ကြိုင်ဆိုင်ကားဆိုင်ဟုယ် လိုဖး

ခါနဲ-မေုနဲမာပိုင် အိုမောဝ်တိုင် (လို ဖင်ခေါတ်ထင်ဖင်လးခင် ဟုယ်လင်
 ဝေအာကာမ္ဘာလာဏင်) DRR ခေ CCA မူပိုင်ကို မာဏာင်းထးဟိုင်
 ဆေဝ်လုံ။ လာဏင်သီ-ခူထာ် မံးဖါထုဂ်ဖှတ် အိုဖှီးအိုသးယိုင် လိုချိုင်ပိုင်အိုဆိုင်
 ဟိုင် မဂ်ဖိုင်ယိုင်သီးကဲအေးဆေဝ်လုံ။ KNU ခေခါနဲ-ကွင်ပိုင်ကြိုင်ဖင်ဖါ
 ဃျက်ဆိုင်သယ်နွက်လင်ပါ အိုလင်-ဥာ ပိုင်ကြိုင်ဆာသယ် လိုအိုခိုင်-သေ့ဝိုင် သယ်ယိုင်
 ခူထာ်ဖင်ဖါဖှတ်အိုဖှီး အိုသးဟိုင်. ခေအင်းတင်ဟိုင်-ကို
 ခေတင်လင်အိုခိုင်-သေ့ဝိုင်. အိုထာ်အို ဝင်သီး ဆိုင်အိုသးအိုဆေဝ်လုံ။ အေဟိုင်ခွပ်
 DRR ခေ CCA အိုခိုင် ဆိုင်ဆာတွယ်ထးသယ်အို ဟိုင်-ခေဟိုင်ထး-ခေသိုင်
 ကြိုင်စး မံးဖါဟိုင် တိုဝါနဲ.အိုဖူ.အိုခိုင်-အိုခိုင် သယ် ဆိုင်သွာဒဏ်ထိုင်-နိုက်ယိုင်
 ဖိုင်ခေဆင်-ယိုင်ထွါဟိုင်. အိုဟူ.ဟာ ဆာတွယ်အိုခိုင်-ခိုင်သာသယ်သီး စး
 ကးသေ့ဆေဝ်လုံ။

ခေမင်စင်ပိုင်သာကို ဆို ဖှိုဆိုင် ကာင်ဖာအိုအးသယ်ယိုင် ဆိုင်ပိုင်ကြိုင် ခေ
 KNU အိုခိုင် မံးဖါဖှီးဆိုင် ဟိုက်ဟူက် ဆိုင်ထင်ကဲလင်အိုကျိုင် ခေ
 သေ့ဝိုင်ကို မှီဟ်ဆိုင်ကေဝ်-သာလို ဖးထိုင်. ဆိုင်မာထိုင်သယ်ယိုင်
 အးအးလာလာထိုင်-စးဆေဝ်လုံ။ ၂၀၂၁ကိုင်ဖိုင် ခါနဲ-မေုနဲမာဆိုင်ပိုင် ကြိုင်
 သုဂ်ကုဂ်ခေ ခေ KNU သယ် ယိုင် ယာဂ်ထုဂ်ဆိုင်ချိုင်ခေဟိုင်.
 သာအိုဖိုင်စးခိုင်ဝေလာဏင် ကိုင်ဆိုင် ဆိုင်သယ်ဆူ-ခိုင်အးအး မံးဖါဖှီးကဲ
 ဆိုင်ဟိုက်ဟူက် ဆိုင်ကးဆိုင်ဟုယ်သယ် ယိုင် ဆိုင်ယူ.ခါကဲထင်ဆိုင်သာခေ
 မာတင်ဆိုင်ပြိုင်ဖိုင်ကဲသိုအေးလုံ။ ခေ မှီဟ်အးအး မှီဟ်အိုဖူ.အိုခိုင်အးအးကို
 သာခိုင်စးထိုင်-ဆိုင်ဆာပိုင်လင်-ကိုဥာ တာယ်အိုခေဆေဝ်လုံ။

ဆိုင်အေးယူ.ဝိ-ကုယိုင် ကေဝ်-ဆိုင်ပိုင် ကြိုင်အာကာသယ် ပုဂ်ကေဝ်ခိုင်ခေ
 လင်ဥာအိုင် မံးဖါထးဆေဝ်လုံ။ လို လင်-ဥာပိုင် သုဂ်ကုဂ်ခေ KNU ကို
 ခင်ကိုဖါကို မာဏာင်းထးအာကာ ကာင်ကာင်ဖါဖါဟိုင် လိုတိုဝါနဲ.အိုဖူ.
 အိုခိုင်သယ်အိုင် ကုဂ်ကေဝ်-အိုထာ်အို ဝင်သယ်ဟိုင် ဆိုင်ဆိုင်-အိုခိုင်ဟိုင်.

ခေပညာဟိုင်-သိုင် ဖေုလင်တိုင်. ကေဝ်-ဆိုင်မာဆေဝ်လုံ။ KNU
 အိုခိုင်အိုင် စားဆာင့်အိုဂ်တုဂ် အင်းလယ်ထင်ကဲစွဆိုင်ကးဆိုင်ဟုယ် သယ်ခေ
 အိုတာသယ်ယိုင် ဆိုင်သုင်း ဖှာဟိုင်-ခေ သိုင်ကေဝ်တံတဲခေါတ် လင်-ဥာနဲ.ခေ
 KNU သာတာဝဃာဂ်. ဃိုင်ပိုင်ဟိုင်-ကပ်ပိုင်တိုသယ် မာဏာင်း ထးအိုတာဆေဝ်လုံ။
 KNU ဝေဟိုင်-ခေါတ်ကပ်မူပိုင်ယိုင် စားဆာင့်သာသာဝသယ်ဇာတစီရေင့် ပိုင်
 ကိုင်ဆိုင် ကိစ္စသယ်အိုင် ခေဖယ် ဒိုရယ်မူပိုင်. ကိုဆာ-ဆိုင်မာဏာင့်ဆာ-လို
 ထောဟ်ကားကဲဆိုင်ပယ်တပ်ပိုင်အို ခွယ် လိုအိုဝိ-အိုခိုင်-ခိုင်သာသိုင် ချိုင်
 တိုဝါနဲ. ခင်ယောဝ်-ဟေဝ်ဂုဂ်သယ်ဆိုင် ယိုင် ဖေုဟိုင်-ဖေုဇာဆေဝ်လုံ။

ခါနဲ-မေုနဲမာအိုင် အိုထင်-ထင်သာဝင် အိုဆိုင်ကာင်ဖာသယ် အိုခေကို သိုင်
 ကေဝ်ဝါထးလင်-ဥာအိုအးယိုင် ဖှို ဆိုင်ဖေဟ်အိုဖူ.အိုခိုင် (KNU) ခေ အိုဟူ.
 ဟာ EAO သယ် ဆိုင်မံး ဟိုင်-ဖင်လးအိုလင်-ဥာသယ်အိုင် အိုခေဆေဝ်လုံ။
 မာလင်ယာအိုဂ်တုဂ်အင်းလယ်ထင်ဆိုင် ယိုင် လိုသာတာဝသယ်ဇာတသယ်ခေ ကွင်ယိုင်
 အိုဖိုင်ဥာဟိုင်စးဟိုင်. စးထင်-အင်းလယ်အိုထင်-အိုလင်ခါ
 လင်-ဥာခွယ်အိုဝိ-ဥာသယ် ထွါဖေုဆိုင် သယ်ကို KNU ဝေထိုင်ခါနဲ-သာယာ
 ပိုင်ထုဂ်ဆိုင်ချိုင်ခါသာအိုဖိုင်စးခိုင် လိုက်ဆိုင်ပိုင် မာဏာင်းထးခေသိုင် စီရေင့်ပိုင်
 ကိုင်ခါ အိုဖိုင်ဥာဟိုင်အို ဆိုင်ကွင်သိုင် ကြိုင်နိုက်လင်ပါဆေဝ် လုံ။
 (ခါနဲ.ယူ.ခါနဲ-မေုနဲမာ ၂၀၁၅၊ NCA၊ အိုပုဒ်ကာင်ဖါ ၂၅) လာဏင်သီးအိုခါယိုင်
 ခါနဲ-မေုနဲမာ အိုဂ်တုဂ်အင်းလယ်ဆိုင်တိုင်-ဆိုင်အို ထီးလုံဖးခေ စီရေင့်အင်းကာင်သိုင်
 သယ်သီး အိုလင်-ဥာနွက်လင်ပါဆာ. သယ်ဖေုကုင်းဖေုမိုင် ကင်ကာဆိုင်နွက်
 လင်ပါယာခေဟိုင် ပညာဆာ-မာ ကာင်းစဲထးဖင်ခေါတ်ဖင်လးကဲပိုင်ယို.အို ခိုင်သိုင်
 ကဲဆေဝ်လုံ။ စေဏ်သိုင် သာကာမံးကိုင်ထဟိုင်
 ထိုခါနဲ-မာကေဝ်-သာကာအိုခိုင်-ခိုင်သာ ယိုင် ခါနဲ-မေုနဲမာခေဝေအာကာဆာ. သိုင်
 ထိုခါနဲ-ဟိုင်. ဆိုင်ယို.ဆိုင်လာခေ ဆိုင်ခေဝင်ခိုင်ကာင်ဖါအိုခိုင်သယ် ယိုင်
 မေင်စိုင်အိုဆိုင်ဆိုင်ဝေင်-ပွယ် ထးခေဏ်လပ်ဖှတ်ထးဆေဝ်လုံ။



ဖှိုထိုခါနဲ. ချိုင်ကေဝ်တြာ် မျိုင်တာင်ကာင်တိုဝါနဲ.
 အိုင် ကုဂ်ထးစူးလင်-ဥာလိုဖး

အိုင်အိုင်ဖွဲ့ဆိုကုံးအိုင်ထီးလုံးဖး

ဝးထာ်ယဝ်မ္မိတ်အိုင်ဖွဲ့ဆိုလုံးဖး (အိုင်ဖွဲ့ ဝှေ့ငှဲကုံး ဟုံမူးလုံးဖး)ယိုင် အိုင်အိုင် တုဂ်အိုင်အင်းလယ် သွာအန္တရာယုံ သယ် ဝး ဟုဂ်-ဝးခပ်-ကဲဟုဂ်- အင်း လယ်ထင်းခါးယုံဟုံမုံမိုင်ကဲဟုဂ်- မိုင်အင်းလယ်ထင်းဝှေ့သိုင် မိုင်ထွါဖွေ ကဲဝှေ့သေ့လဲ။

လိုင်တိုင်အိုင်ဖွဲ့ ဝှေ့လိုင်ဝီ-အိုင်ကုံးအိုင် ထီးလုံးဖး

- သွာအန္တရာယုံဟုဂ်- အင်းတင်ထီးအိုင် အိုင်ဖွဲ့မိုင်ဖွတ်ဆိုမာအိုင်
 - ဝီ-ဝါဟုဂ် အိုင်ဖွဲ့ဟုဂ်-ဝှေ့လိုင်အိုင်ထွါ၊ လီသိုင်အိုင်ဖွဲ့ဟုံမုံဆာဟုံကုံးလိုင်အိုင် အိုင်ဖွဲ့လိုင်-သွာဘာသွာအိုင်ဖွဲ့ယိုင် ညုဂ် ပါင်ခိုင်ကိုင်ဝှေ့ဆိုင်သွာအိုင်တုဂ် ဆိုင်ဖြိုင်အိုင်ထီးအိုင်ထင်သယ်၊ အိုင်ကုံး ဝှေ့ထီးဝီ-အိုင်ဟုံဂုကုံးခြံခွာလုံးဖး
 - CSO သယ်၊ EAO သယ် အိုင်ဖွဲ့ပိုင်ကြိုင်သယ် ဖင်းဖါးယုဂ်ကုံးမာဟုဂ်- နွက်လင်ပါးအိုင်ဖွဲ့ဟုံမုံ ဝှေ့ထီးယုဂ်-သယ်ယိုင် မိုင်ကောင်းအိုင်ဖွဲ့ သိုင် အင်းတင်အိုင်
- အိုင်ထီးထင်အိုင်ထင်းထင်ထင်းသယ် အိုင် အိုင်ဟုံဟုံအိုင်ဖွဲ့ဟုံမုံမိုင်မာဟုဂ်- ခိုင်ထင်ထင်ဟုဂ်- အိုင်အိုင်သယ်လုံးဖး (ဝှေ့မိုင်ဟုံဂုကုံးထင်ထင်အိုင် အင်းတင် မာဖွေထင်အိုင်)
 - မိုင်သွာအိုင်ထင်သယ် တင်ထင်ထင် အိုင်၊ ယုဂ်ကုံးမိုင်လိုင်ကောင်းသယ် အင်း တင်ထင်ထင်ထင်အိုင်၊ တိုင်ဝါန့်အိုင် သိုင်ကောင်းသယ် သိုင်ထင်ထင် အိုင်အိုင်သယ်အိုင်
 - ဝှေ့မိုင်ဟုံဂုကုံးခိုင်ထင်ထင်ဟုဂ်- ဆိုင်ဝီရေခိုင် သယ်ကောင်းစုဂ်အိုင်အိုင် မိုင်ဖင်းဖါးထုဂ် ဖွတ်အိုင်ဖွဲ့အိုင်သုံးယိုင် ဟုံမူးသယ်နွက် လင်ပါးတိုင်ဝါန့်အိုင်ဖွဲ့တင်ခေါ်သယ် နွက်လင်ပါးအိုင်
- ဆင်းယိုင်ထင်ထင်အိုင်ယုဂ်ပညာ၊ ဂမိုင်အိုင်အိုင်ဟုဂ်-ဝှေ့လိုင်ပညာအိုင်မာ သယ်အိုင် အိုင်ဟုံဟုံအိုင်ဖွဲ့ဟုံမုံမိုင် ဝး ဟုဂ်-ဝးခပ်-အင်းလယ်ထင်းအိုင်လုံးဖး
 - ဆိုင်ကုံးသယ်ထင် ဝှေ့လိုင်အိုင်ယုဂ် ပညာသယ်ကုံး မာအိုင်ထင်ထင်ဟိုင် အိုင် ထင်းအိုင်အိုင်အိုင်သယ်အိုင်/ လုံးဖွတ်ဝး အင်းလယ်ထင်းထင်ထင်အိုင်၊ ကောင်းဖါးသယ် / အင်းထင်ထင်ဟုဂ်- အိုင် ချ်ကုံးကြိုင် ကဲဟုဂ်- တိုင်ဝါန့်အိုင်ဖွဲ့သယ်အိုင် ထွါ ဝှေ့မိုင်။ အိုင်ဆိုင်သွာအိုင်အိုင်အိုင် ဝးဟုဂ်-ဝးခပ်-အင်းလယ်ထင်းအိုင်သယ် ဟုဂ်- အိုင်အိုင်-ပညာသယ်ခပ် အိုင်ထီးအိုင် ထင်ထင်ထင်အိုင် ချ်ခြံခွာသယ်ထွါဖွေ အိုင်၊ ကွိုင်အိုင်ဖင်းယုဂ်ခိုင်ဆာ- မာလောဟုံစုံတုဂ်အိုင်မိုင်ဟုဂ်-အိုင် ဖိုင်၊ ဝှေ့မိုင်ဟုဂ်-ဆိုင်ကုံး- ဝှေ့လိုင်ပညာ ကျိုင်လုံးဖး
- အိုင်တုဂ်အင်းလယ်ထင်အိုင် ဝးဆိုင် သွာအိုင်တိုင်-ယုဂ်-ယိုင်ဝှေ့ပညာ
 - တိုင်ဝါန့်ဂမိုင်-သယ်အိုင် CSO သယ် နွက်လင်အိုင်ထင်ထင်သယ် အိုင်ကုံးအိုင် ဖွိုင်သယ်၊ အိုင်သုံးဝှေ့အိုင်အိုင်ဝှေ့ ခါန့်-ဖျေန်မာအိုင် အိုင်ဟုံဟုံဟုံမုံမိုင်အိုင် ဝှေ့သယ်ကုံး အင်းထင်ထင်ဟုဂ် “ကိုင်ဆာ-ဝှေ့သုံးသင်းပါးသွာပါ အင်း လယ်ထင်ထင်ဟိုင်ဝှေ့” အိုင်အိုင်အိုင်ထင်ထင် သယ် ဝးဟုဂ်-ဝးခပ်-ဖင်းဖါးအိုင်သယ် ယိုင် မာကောင်းကောင်းဆိုင်လုံး။
- လင်-သွာအိုင်တိုင်ခေါ်
 - သွာအန္တရာယုံလင်ဝှေ့ လိုင်ထင်ထင် ညုဂ်ခါး ဟုံမူးသယ်နွက်လင်ပါးလင်- သွာအိုင်တိုင်ခေါ်/ ကပ်မိုင်တိုင်သယ်အိုင် လင်ဟိုင်ကဲအိုင်အိုင်ဆာသယ် (အိုင် ပိုင်ကြိုင်အိုင် EAO သယ်)ကုံး မာ ကောင်းထီးဟိုင်ကြိုင်ဝးထွါဖွေဆိုင်လုံး။

လင်-သွာပိုင်အိုင်ကုံးသယ်၊ အိုင်ပိုင် ကိုင် အိုင် EAO သယ်အိုင် ဝှေ့ဆိုကုံးအိုင် ထီးလုံးဖး

- လိုင် NCA မိုင် အိုင်ထွါခိုင်အိုင်ထိုင် ခါန့်-ဖျေန်အိုင်အိုင်အိုင်ကြိုင်ယိုင် ခါန့်- ကွိုင်/ လင်-သွာအိုင်အိုင်အိုင်ကြိုင်သယ် ကုံး သွာအန္တရာယုံအိုင်ထိုင်အိုင်အိုင်အိုင် မိုင် ဟုဂ်-ခိုင်ထင်ထင်ဟုဂ်- ဖင်းဖါးအိုင်သယ် အိုင် CSO ၊ EAO သယ်ကုံး မိုင် မိုင်ဖင်းဖါးယုဂ်ကုံးခိုင်ထင်ထင်ဟုဂ်- ထွါဆာဖွတ် ကွာကြိုင်ဖွေထီးအိုင်ပိုင်တင်ဆိုင်လိုင် (အိုင်ပိုင်ကောင်းဖါး ၂၅) လင်-သွာအိုင်အိုင်ဟုံဟုံ အိုင်ပိုင်ကြိုင် အိုင်ဖွဲ့သယ် (ကွိုင် အိုင် အိုင်ခါန့်- EAO အိုင်ကုံးအိုင်ဆာ-သယ်) ဝှေ့ဆိုင်မင်း ဝှေ့ထင်ထင်ထင်အိုင် သယ်အိုင် မိုင်ထင်ထင်ဟုဂ်-အိုင် ပုဂ်လိုင် ကွိုင်မာခိုင်အိုင်မာသယ် ခါန့်-ဖျေန်အိုင်အိုင်အိုင်အိုင်အိုင် EAO တင်ခေါ်သယ် DRR ဖင်း ဖါးယုဂ်ကုံးသယ်ဟုဂ်- ကြိုင်ခါးမာကောင်း ပိုင်သယ်ဆိုင်လုံး။ အိုင်ခါးယုဂ်ကုံး အိုင်တင်-သယ်ဇာတ သယ် ဖင်းခေါ်အိုင်ထွါထင်ထင် မာကောင်းအိုင်အိုင် ဖင်းဟုဂ်-အိုင်သယ် ယိုင်၊ လိုင်သွာကွာခိုင်လိုင်ဝှေ့ဝှေ့ဟုဂ်- ဆိုင်သွာဖမ်းခိုင်လိုင်အိုင်ခါန့်-ဟုဂ်- အိုင်ခါန့်-ဝှေ့သယ်လိုင်လိုင်အိုင် ကြိုင်ခါးမာ ဖင်းဖါးထွါဆာဆိုင်လုံး။
- အိုင်အိုင်တုဂ်အင်းလယ်ထင်ထင် ဝးဟုဂ်-ဝးခပ်-ဝှေ့ ဝးဆိုင်သွာအိုင်အိုင် သယ်၊ အိုင်ထွါအိုင်ခိုင်သယ် လင်-သွာ အိုင်အိုင်အိုင်ခိုင်သယ် အိုင်အိုင်ယုဂ် ပညာသယ်ယိုင် မိုင်အိုင်ယုဂ်-ဟုဂ်- ချ် တိုင်ဝါန့်အိုင်အိုင်အိုင်သွာအိုင်ထွါ ဖင်းဖါးအိုင်အိုင်လင်-သွာသုံး အိုင်အိုင်ယုဂ် ပညာအိုင် အိုင်ခါန့်ကောင်းဖါးဖင်းခေါ် မာကောင်းအိုင်ထင်ထင် အင်းလယ်ထင်ထင် ဖွတ်ဟုဂ်- ကြိုင်ခါးဝှေ့အိုင်အိုင် သယ်အိုင် ဝးဆိုင်အိုင်အိုင်အိုင်အိုင်အိုင်ပညာသယ် အင်းယုဂ်-ဟုဂ်- ထွါခါန့်-ဝှေ့သယ်အိုင်ခါန့်- ယိုင်ယိုင်အိုင် အိုင်အိုင်ဝှေ့ပညာဆာ- သယ်မိုင်မိုင် ဖင်းဖါးယုဂ်ကုံး

ခါန့်-ယိုင်ယိုင် အိုင်ဂျေန်စီသယ်အိုင် မာခုံးဆာ-သယ်အိုင် ဝှေ့ဆိုကုံးအိုင် ထီးလုံးဖး

- ဝှေ့လိုင်ထွါအိုင်ဂျေန်စီဝှေ့ ခါန့်-ဖျေန် မာသယ် အိုင်မာဆာ-ယိုင် ဆိုင်အိုင် လင်-သွာ (အိုင်ခိုင်ခိုင်)ဘာသွာအိုင် ခိုင်သယ် ကြိုင်ခါးလင်အိုင်ဆိုင်လိုင်
- လင်-သွာအိုင်အိုင်ပညာအိုင် အိုင်တုဂ်အင်း လယ်ထင်ထင်အိုင်ထင်ထင်-ဝှေ့ကဲ အိုင်အိုင် သယ်ဖွတ်တုဂ်အိုင်အိုင် ထွါအိုင်သယ်ဖင်းဖါး ဝှေ့ဟိုင် သိုင်ဖွတ်ကောင်းအိုင်အိုင်-ပညာအိုင် တိုင်အိုင်ကဲအိုင်တုဂ်အိုင် အိုင်ပိုင်တင်- ယုဂ်-ယိုင် ဝးထာ်ယုဂ်အိုင်အိုင်အိုင် အိုင် ဖွတ်ယိုင် ထုဂ်ဖွတ်လော-ဟုဂ်။
- ဝးဆိုင်အိုင်အိုင်တုဂ်အင်းလယ်ထင်ထင် ဖင်းခေါ်ဖင်းဖါးအိုင်ယိုင် NCA (အိုင် ပိုင်ကောင်းဖါး ၂၅) ထုဂ်ဖွတ်ထင်ထင် ဖွတ်အိုင်သုံးယိုင် ဆိုင်ယိုင်လင်အိုင်အိုင် ဟုဂ်။

စာအုပ်စာတမ်းအဖွဲ့

Thramu Hnin Su (AAM) ခေ AAM ဆာယာကုန်သည် (**Local Fellow Network**) ကို ကော်စီစဉ် ဆွဲအပ်ထားသော အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ဖမ်းစားခံရသူအဖွဲ့ဝင် အင်အားစုအဖွဲ့ဝင်များ ခေ အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ထောက်ပံ့ပေးပို့ပေးခြင်း၊ ကို ဖမ်းစားခံရသူအဖွဲ့ဝင်များ၊ **ActionAid Myanmar** ခေ
 ကော်စီစဉ်အဖွဲ့ဝင်များ၊ စာအုပ်စာတမ်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
Mariana Cifuentes၊ Florence Pichoni၊ Jacob Thompson၊ Alan Smith၊ Charles Petrie၊ Matt Maguire ခေ **Sturate Le Marseny** သယ်ဆောင်ပြီး စာအုပ်စာတမ်း အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
Mickeal Woods ကိုအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ထောက်ပံ့ပေးပို့ပေးခြင်း၊

Action Aid အဖွဲ့အစည်း

Action Aid ယိုဝ် ဟောင်းယာဆာ သယ်ဆောင်သူအဖွဲ့ဝင်များ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ ဟိုအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ ဖော်ပြထားသော အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ကော်စီစဉ်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
Action Aid ယိုဝ် အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ လက်ထောက်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊

လုံခြုံရေးအဖွဲ့ဝင်များ **Action Aid** မြန်မာ(AAM)အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ ကိုအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊

Action Aid Myanmar အဖွဲ့အစည်း (၁) ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး၊ ယိုဝ်ခြင်း၊ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး၊ လျှင်၊ မြန်မာ။
 လီချို +၉၅၁၅၄၆၆၇၁၊ +၉၅၁၅၄၆၆၇၁၄၂
 ဖက်စ်အဖွဲ့အစည်း +၉၅၁၅၄၆၆၇၁ (Ext:၂၃၆)
 အီးမေးလ် aa.myanmar@actionaid.org

<https://myanmar.actionaid.org>

ပြုစုရေးဆွဲခြင်း ဖန်တီးရေးအဖွဲ့အစည်း

Prudence ဖန်တီးရေးအဖွဲ့အစည်း လိုအပ်မှုအဖွဲ့အစည်း **Prudential** ဝေ ဖွဲ့စည်းပေးခြင်း၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊
 ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆွဲအပ်ခြင်း၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊

ကြိုတင်သတ်မှတ်ထားသော အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ ဟိုအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
 ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခေအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ၊

အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း ယိုဝ်ခြင်း၊ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး၊ တာဝန်ယူခြင်း၊
www.prudencefoundation.com

ဆုလက်ထောက် ချက်ချင်းပေးပို့ပေးခြင်း ပေးပို့ပေးခြင်း ဟိုအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များ

